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 Møteprotokoll 

 
Utval: Utval for opplæring og helse 
Møtestad: Fylkesutvalsalen, 3. etasje, Fylkeshuset, Agnes Mowinckelsgate 5 
Dato: 28.11.2017 
Tidspunkt: 10:00- 15:45  

 
 

Følgjande faste medlemmer møtte: 
 
Namn Funksjon Representerer 
Rosalind Fosse Medlem FRP 
Dan Stian Femoen Medlem H 
Alexander Fosse Andersen Nestleiar SP 
Øyvind Strømmen Medlem FL MDG/V 
Kjetil Hestad Medlem A 
Emil Lennart Pålikoff Gadolin Leiar A 
Kine Bratli Dale Medlem A 
Linda Haugland Jondahl Medlem A 
Ragnhild Fagerbakke Medlem H 
Daniel Charles Hextall Medlem SV 
Elizabeth Toft Erichsen Medlem FL MDG/V 
Tor Andrè Ljosland Medlem KRF 
Christoffer Thomsen Medlem FRP 
John Helge Gullaksen Medlem H 

 
Følgjande medlemmer hadde meldt forfall: 
 
Namn Funksjon Representerer 
Solbjørg Helen Krossli Marjala Medlem R 
   
   

 
Følgjande varamedlemmer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Arild Borgen (f.o.m. kl. 10.30) Solbjørg Marjala  R 
Eirik Wichstad (frå kl. 10.00 til 
10.30) 

Arild Borgen 
 

R 

 
Merknader 

 

 
Frå administrasjonen møtte: 
 
Namn Stilling 
Svein Heggheim 
Birthe Haugen 
Sunniva Schultze-Florey 
Nils Skavhellen 
Hillevi Runshaug 
Øydis R. Ziem 

Fylkesdirektør  
Seksjonsleiar fellestenester 
Jurist/rådgjevar  
Inntaksleiar 
Regionleiar  
Møtesekretær 
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Sakliste 

Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Off. 

PS 114/17 Godkjenning møteinnkalling og saksliste   

PS 115/17 Godkjenning møteprotokoll forrige møte   

PS 116/17 Referatsaker (meldingar)   

RS 48/17 Status antidopingsamarbeid 2017 2016/3130  

RS 49/17 Uttale frå Hardanger Ungdomsråd vedk. 
bortebuarstipend 

2017/16843  

RS 50/17 Idrettscampus Bergen - status i samspelet per oktober 
2017 

2016/299  

RS 51/17 Tilleggsnotat til sak om elevinspektørordninga i 
administrasjonsutvalet 08.11.17 

2017/15888  

PS 117/17 Elevinspektørordninga ved dei vidaregåande skulane 2017/15888  

PS 118/17 Justering av tilleggspoeng for musikalske ferdigheiter 
ved inntak til Vg1 Musikk/Dans/Drama 

2016/9170  

PS 119/17 Justering av tilbodsstrukturen 2018/19 -klassesaka 2017/16980  

PS 120/17 Klimaplanen sitt handlingsprogram 2018 2017/14885  

PS 121/17 Ymse   
     
 
 

PS 114/17 Godkjenning møteinnkalling og saksliste 

Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 28.11.2017  
 
Vedtak 
 
Møteinnkalling og sakliste vart samrøystes godkjent. 
 

PS 115/17 Godkjenning møteprotokoll forrige møte 

Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 28.11.2017  
 
Vedtak 
 
Møteprotokoll frå møtet 7. nov. 2017 vart samrøystes godkjent. 
 

PS 116/17 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 28.11.2017  
 
Vedk. RS48/17:  
 
Representanten Kjetil Hestad hadde følgjande spørsmål: 
 
«I siste avsnitt står dette: «Slik fylkesrådmannen vurderer det, kan samarbeidsprosjektet vise til gode 
resultat. Ei hovudutfordring er å finne tid og kontinuitet i arbeidet, mellom anna for å kunne rekke over 
eit fylke med store geografiske avstandar. 
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Det er gledelig at dette samarbeidsprosjektet kan vise til gode resultat, mitt spørsmål er kva som 
kan/må gjerast for å finne tid til meir kontinuitet i dette arbeidet.» 
 
Vedtak 
 
Meldingane/referatsakene vert tekne til orientering. 
 

RS 48/17 Status antidopingsamarbeid 2017 

RS 49/17 Uttale frå Hardanger Ungdomsråd vedk. bortebuarstipend 

RS 50/17 Idrettscampus Bergen - status i samspelet per oktober 2017 

RS 51/17 Tilleggsnotat til sak om elevinspektørordninga i administrasjonsutvalet 08.11.17 

PS 117/17 Elevinspektørordninga ved dei vidaregåande skulane 

Forslag til innstilling 
 
Vedtaket som gjeld pålegg om elevinspektørstilling ved alle dei vidaregåande skulane, jf. FT 41/1998, 
vert oppheva f.o.m. 01.08.18. Nemninga på stillinga med stillingskode 7954** vert fasa ut frå same 
dato. Det vil ikkje vere sett av ein øyremerka ressurs til desse oppgåvene i skulebudsjetta.  
 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 07.11.2017  
 
Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett til neste utvalsmøte» 
 
Røysting 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Saka vert utsett til neste utvalsmøte. 
 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 28.11.2017  
 
Representanten Dan Femoen sette fram følgjande forslag på vegner av Høgre: 
 

«Vedtaket som gjeld pålegg om elevinspektørstilling ved alle dei vidaregåande skulane , jf. FT 
41/1998, vert ikkje oppheva.» 

 
Representanten Emil Gadolin sette fram følgjande forslag: 
 

1. Opplæring- og helseutvalget vil framheve det viktige arbeidet som elevinspektørene gjør. 
Disse oppgavene skal fremdeles utføres.  
 

2. Opplæring- og helseutvalget mener at de videregående skolene har i oppgave å 
organisere dette innenfor vedtatte budsjettrammer 

 
Røysting 
Femoen sitt forslag fekk 6 røyster (H/V/MDG/R) og fall. 
Gadolin sitt forslag vart vedteke med 9 røyster (AP/SP/KRF/SV/FRP). 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk ingen røyster. 
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Forslag til innstilling 
 

1. Opplæring- og helseutvalget vil framheve det viktige arbeidet som elevinspektørene gjør. 
Disse oppgavene skal fremdeles utføres.  
 

2. Opplæring- og helseutvalget mener at de videregående skolene har i oppgave å organisere 
dette innenfor vedtatte budsjettrammer. 

 

PS 118/17 Justering av tilleggspoeng for musikalske ferdigheiter ved inntak til 
Vg1 Musikk/Dans/Drama 

Forslag til innstilling 
 
Ved søknad til Vg1 Musikk/Dans/Drama kan det frå skuleåret 2018/2019 gjevast tilleggspoeng etter 
følgjande skala: 
 3 poeng: Søkjaren viser god dugleik og utover gjennomsnittet. 
 6 poeng: Søkjaren viser dugleik som vidarekomen og eit stort potensiale. 
 9 poeng: Skal berre gjevast til søkjarar som viser framifrå dugleik og eit uvanleg stort 
                            potensiale. 
 
Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 27.11.2017  
 
Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda: 
 
Ved søknad til Vg1 Musikk/Dans/Drama kan det frå skuleåret 2018/2019 gjevast tilleggspoeng etter 
følgjande skala: 
 3 poeng: Søkjaren viser god dugleik og utover gjennomsnittet. 
 6 poeng: Søkjaren viser dugleik som vidarekomen og eit stort potensiale. 
 9 poeng: Skal berre gjevast til søkjarar som viser framifrå dugleik og eit uvanleg stort 
potensiale. 
 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 28.11.2017  
 
Representanten Øyvind Strømmen sette fram følgjande tilleggsforslag: 
 

«Utval for opplæring og helse ber om at det vert rapportert særleg om det neste inntaket til 
Vg1 musikk/dans/drama, og om resultatet av denne endringa». 

 
Røysting  
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke saman med Strømmen sitt 
tilleggsforslag. 
 
Forslag til innstilling 
 
Ved søknad til Vg1 Musikk/Dans/Drama kan det frå skuleåret 2018/2019 gjevast tilleggspoeng etter 
følgjande skala: 
 3 poeng: Søkjaren viser god dugleik og utover gjennomsnittet. 
 6 poeng: Søkjaren viser dugleik som vidarekomen og eit stort potensiale. 
 9 poeng: Skal berre gjevast til søkjarar som viser framifrå dugleik og eit uvanleg stort 
                            potensiale. 
 

Utval for opplæring og helse ber om at det vert rapportert særleg om det neste inntaket til Vg1 
Musikk/Dans/Drama, og om resultatet av denne endringa. 
 

  



5 

PS 119/17 Justering av tilbodsstrukturen 2018/19 -klassesaka 

Forslag til innstilling 

 
1. Tilbodet på RM vert endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 
Sandsli vgs Vg1  Restaurant og matfag +2 30 

Sandsli vgs Vg2  Kokk- og servitørfag +1 15 

Årstad vgs Vg1  Restaurant og matfag -1 -15 

Årstad vgs Vg2 Kokk- og servitørfag -1 -15 

Austrheim vgs Vg2 Kokk- og servitørfag -1 -15 

Åsane vgs Vg1 Restaurant og matfag -1 -15 

Netto endring  -1 -15 
 
Tilrettelagt tilbod – desse er utanfor ordinære klassetal 

Skule Tilbod Gruppetal Elevplasstal 
Sandsli vgs Tilrettelagt opplæring RM +1 10 

Årstad vgs Tilrettelagt opplæring RM -2 -20 

Netto endring  -1 -10 
 

2. Tilbodet på SS vert endra slik: 
Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 
Kvinnherad vgs Vg1 Service og samferdsel +1 15 

Kvinnherad vgs Vg2   Sal, service og 
tryggleik -1 15 

Netto endring  0 0 
 

3. Tilbodet på BA vert endra slik: 
Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 
Odda vgs Vg2 Byggteknikk +1 +15 

Netto endring  +1 +15 
 
4. Tilbodet på TIP vert endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 
Rubbestadnes vgs Vg2 Industriteknologi +1 +15 

Askøy vgs Vg2 Industriteknologi +1 +15 

Sotra vgs Vg2 Industriteknologi +1 +15 

Stord vgs Vg2 Industriteknologi +1 +15 

Rubbestadnes vgs Vg2 Maritime fag -1 -15 

Stord vgs Vg2 Køyretøy -1 -15 

Sotra vgs Vg2 Køyretøy -1 -15 
Netto endring  +1 +15 
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5. Tilbodet på EL vert endra slik: 
Skule  Tilbod Klassetal Elevplasstal 
Austrheim vgs  Vg3 Automatisering +1 +15 

Askøy vgs  Vg2 Data og 
elektronikk +1 +15 

Askøy vgs  Vg2 Elektrofag -1 -15 

Stord vgs  Vg1 Elektrofag -1 -15 

Sotra vgs  Vg1 Elektrofag -1 -15 

Slåtthaug vgs  Vg1 Elektrofag -1 -15 

Årstad vgs  Vg1 Elektrofag -1 -15 

Stord vgs  Vg1 Studieføreb. 
elektrofag  +1 +15 

Netto endring   -2 -30 
 

6. Tilbodet på HO vert endra slik: 
Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Nordahl Grieg vgs Vg2 Studieførebuande 
Helse og oppvekstfag +1 +30 

Knarvik vgs Vg2 Barne- og 
ungdomsarbeidarfaget +1 +15 

Olsvikåsen vgs Vg1 Studieførebuande 
Helse og oppvekstfag 

+1 +30 

Olsvikåsen vgs Velsklingsmodell Ho Vg1 -2 -15 

Netto endring  +1 +45 
 
7. Tilbodet på NA vert endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 
Voss vgs Vg3 Landbruk +1 +15 
Netto  +1 +15 

 
8. Tilbodet på DH vert endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Fitjar vgs Vg2 Interiør og 
utstillingsdesign +1  

+15 
Årstad vgs Vg2 Design og tekstil -1 -15 

Netto endring  0 0 
 
9. Tilbodet på ME/MK vert endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 
Amalie Skram vgs Vg3 Media og kommunikasjon  +1 +30 
Arna vgs Vg3 Media og kommunikasjon  +1 +30 

Nordahl Grieg vgs Vg3 Media og kommunikasjon  +1 +30 

Stord vgs Vg3 Media og kommunikasjon +1 +30 

Laksevåg vgs. Vg1 Media og kommunikasjon -1 -30 
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Laksevåg vgs Vg2 Media og kommunikasjon  -1 -30 

Laksevåg vgs Vg3 Media og kommunikasjon (y-fag) -1 -15 

Nordahl Grieg vgs Vg3 Media og kommunikasjon (y-fag) -1 -15 

Arna vgs Vg3 Media og kommunikasjon (y-fag) -1 -15 

Voss gymnas Vg3 Media og kommunikasjon (y-fag) -1 -15 

Netto endring  -2 0 
 

10. Tilbodet på KDA/ST-FO vert endra slik: 
Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 
Fusa vgs Vg3 Formgjevingsfag  -1 -30 
Knarvik vgs Vg3 Formgjevingsfag -1 -30 

Olsvikåsen vgs Vg3 Formgjevingsfag -1 -30 

Voss gymnas Vg3 Kunst design og arkitektur  +1 +30 

Fusa vgs Vg3 Kunst design og arkitektur  +1 +30 

Olsvikåsen vgs Vg3 Kunst design og arkitektur  +1 +30 

Årstad vgs Vg3 Kunst design og arkitektur  +1 +30 

Netto endring  +1 +30 
 

11. Tilbodet på ST vert endra slik: 
Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 
Bergen katedralskole  Vg2 Studiespesialiserande   +2 +60 
Bergen katedralskole  Vg3 Studiespesialiserande   +3 +90 

Laksevåg vgs Vg1 Studiespesialiserande -2 -60 

Laksevåg vgs Vg2 Studiespesialiserande   -3 -90 

Laksevåg vgs Vg3 Studiespesialiserande   -3 -90 

Netto endring  -3 -90 
 
12. Tilrettelagte tilbod på ST og HO for minoritetsspråklege og innføringstilbod for 

minoritetsspråklege vert endra slik: 
Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 
Bergen katedralskole Vg1 Studiespes. for min.språklege -1 -15 

Fyllingsdalen vgs Vg1 Helse og oppvekstfag for min.språklege -2 -30 

Åsane vgs Vg1 Helse og oppvekstfag for min.språklege -1 -15 

Bergen katedralskole Innføringstilbod -1 -15 

Netto endring  -5 -75 
 

13. Fylkesrådmannen får fullmakt til å leggje ned/opprette innføringsklassar for 
minoritetsspråklege elevar i samsvar med behovet fram til 1. september 2018. 
 

 
14. I justeringsaka i mai 2018 vert talet på ordinære klassar redusert med minst 5 eller slik at 

samla innsparing vert minst 7 mill. kroner i 2018. 
 
Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 27.11.2017  
 
Yrkesopplæringsnemnda fikk utdelt tilsendte e-post med innspel til saka desse var frå: 
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Henning T. Lystad på vegne av rederiene i SURF 
Inge Jarle Austestad  daglig leder Maritimt opplæringskontor Sør/Vest Norge 
Astrid Haugland rektor Stord vgs 
Rolf A. Haugstvedt rektor Årstad vgs 
 
Tom Knudsen og Roger Pilskog sette fram slikt forslag på vegne av NHO/LO: 
 

1. Yrkesopplæringsnemnda (Y-nemnda) slutter seg i hovedsak til rådmannens innstilling. 
 

2. Y-nemda ber om at fylkeskommunen utøver fleksibilitet ved planleggingen av tilbudsstrukturen 
i forhold til arbeidslivets dokumenterte behov. Dersom det ved intensjonsavtaler mellom skole 
og lærebedrift/opplæringskontor kan dokumenteres tilstrekkelig og flere læreplasser enn 
klassesaken har oversikt på, da må klasser startes opp i tråd med behovet. Det vises i denne 
forbindelse bl.a. til henvendelse fra næringslivet i Sunnhordland vedrørende nedleggelse av 1 
klasse Vg2 Kjøretøy, Stord vgs. Subsidiært bør det her opprettes en ½ klasse slik at tilbudet 
er søkbart og at det kan dokumenteres læreplass, samt nedleggelse av 1 klasse Vg2 Maritime 
fag (tilbudet er søkbart), Rubbestadneset vgs. (det vises også til brev fra Skipsfartens 
Utdannings og Rekrutteringsforum SURF datert 27.11.17). 

 
3. Y-nemda ber om at arbeid med informasjon om yrkesvalg, spesielt der hvor finnes 

tilgjengelige læreplasser, intensiveres. 
 

4. Y-nemda ber om at arbeidet med å koble skoler og lærebedrifter/opplæringskontor med 
intensjonsavtaler om læreplass intensiveres. Dette vil gi større forutsigbarhet, samt bedre 
beslutningsgrunnlag for hvilke skoler linjene skal legges til. 

 
5. Y-nemnda vi vise til tidligere vedtak i Y-nemda vedrørende Anleggsgartnerfaget hvor 

arbeidslivet har ber om at dette legges også til Stend vgs. 
 

6. Y-nemnda ber om at eventuelle innsparinger ved nedleggelse av klasser også prioriteres til å 
sikre elevenes gjennomføring, samt yrkesveiledning til elever mot fag hvor det finnes 
tilgjengelige læreplasser og etterspørsel i arbeidslivet. 

 
Røysting: 
Knudsen og Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda: 
 

1. Yrkesopplæringsnemnda (Y-nemnda) slutter seg i hovedsak til rådmannens innstilling. 
 

2. Y-nemda ber om at fylkeskommunen utøver fleksibilitet ved planleggingen av tilbudsstrukturen 
i forhold til arbeidslivets dokumenterte behov. Dersom det ved intensjonsavtaler mellom skole 
og lærebedrift/opplæringskontor kan dokumenteres tilstrekkelig og flere læreplasser enn 
klassesaken har oversikt på, da må klasser startes opp i tråd med behovet. Det vises i denne 
forbindelse bl.a. til henvendelse fra næringslivet i Sunnhordland vedrørende nedleggelse av 1 
klasse Vg2 Kjøretøy, Stord vgs. Subsidiært bør det her opprettes en ½ klasse slik at tilbudet 
er søkbart og at det kan dokumenteres læreplass, samt nedleggelse av 1 klasse Vg2 Maritime 
fag (tilbudet er søkbart), Rubbestadneset vgs. (det vises også til brev fra Skipsfartens 
Utdannings og Rekrutteringsforum SURF datert 27.11.17). 

 
3. Y-nemda ber om at arbeid med informasjon om yrkesvalg, spesielt der hvor finnes 

tilgjengelige læreplasser, intensiveres. 
 

4. Y-nemda ber om at arbeidet med å koble skoler og lærebedrifter/opplæringskontor med 
intensjonsavtaler om læreplass intensiveres. Dette vil gi større forutsigbarhet, samt bedre 
beslutningsgrunnlag for hvilke skoler linjene skal legges til. 

 
5. Y-nemnda vi vise til tidligere vedtak i Y-nemda vedrørende Anleggsgartnerfaget hvor 

arbeidslivet har ber om at dette legges også til Stend vgs. 
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6. Y-nemnda ber om at eventuelle innsparinger ved nedleggelse av klasser også prioriteres til å 

sikre elevenes gjennomføring, samt yrkesveiledning til elever mot fag hvor det finnes 
tilgjengelige læreplasser og etterspørsel i arbeidslivet. 

 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 28.11.2017  
 
Representanten Arild Borgen sette fram følgjande forslag: 
 
 «Punkt 14 strykes». 
 
Representanten Tor Andre Ljosland sette fram følgjande forslag: 
 

«OPHE viser til at Vg2 maritime fag skal fortsatt være søkbart tilbud ved Rubbestadneset. 
Dersom det vil være nok søknad til å fylle to klasser ber utvalget om at det blir opprettet to 
klasser også kommende skoleår». 

 
Representanten Thor Andre Ljosland sette fram følgjande forslag: 
 

«1. OPHE ber om at det gjøres en særskilt vurdering av anleggsgartnerfaget frem mor neste 
års klassesak». 
«2. OPHE viser til ønsket om å utvide tilbudet på Langhaugen med en ekstra parallell med 
musikk. Fylkesrådmannen bes utrede når en slik økning kan gjennomføres». 

 
Representanten Tor Andre Ljosland sette fram følgjande forslag: 
 

«Nytt pkt. 12: OPHE ber om at det blir innhentet uttale fra fylkesmannen vedrørende 
lovligheten av «internasjonale klasser». 
 

Representanten Alexander Fosse Andersen sette fram følgjande to forslag: 
 
 «Endring punkt 6: Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfaget vert ikkje oppretta ved Knarvik vgs». 
  

«I neste års klassesak ynskjer OPHE eit vedlegg til saka som syner fordeling av 
utdanningsprogram og tal på parallellar på skulane». 

 
Representanten Emil Gadolin sette fram følgjande tilleggsforslag: 
 

«OPHE ber om at fylkeskommunen utøver fleksibilitet ved planlegging av tilbudsstrukturen i 
forhold til arbeidslivets dokumenterte behov. Dersom det ved inensjonsavtaler mellom skole 
og lærebedrift/oppl.kontor kan dokumenteres behov og langt på vei kan forplikte seg til å stille 
med læreplasser, må dette vurderes i forkant av frist for annonsering i Vigo.  Det vises særlig 
til Vg2 Kjøretøy ved Stord vgs og Vg2 maritime fag ved Rubbestadneset vgs.».  

 
Representanten Arild Borgen sette fram følgjande forslag: 
 

«Administrasjonen tar kontakt med Fylkesmannen for å forhøre seg om de spørsmål som har 
blitt reist knyttet til Opplæringsloven. Utvalget ønsker å forsette med disse tilbudene og anser 
dette som en mulighet siden det er flere andre fylker med tilsvarende modell. 
Administrasjonen bes derfor om å komme med et forslag til hvordan en kan forsette med 
tilbudet med de eventuelle innvendinger som kommer fra Fylkesmannen. 
Administrasjonen bes også om å komme med et forslag til hvordan en kan lage et bedre tilbud 
til denne gruppa, også de som ikke vil eller kan gå i E-klassene eller HO-klassene for 
minoritetsspråklige.  

 
Representanten Dan Femoen sette på vegner av H/FRP/V/MDG/R fram følgjande endringsforslag i 
høve til fylkesrådmannen si innstilling: 
 
  « Årstad vgs  Vg1 Restaurant og matfag  +1  15 

  Årstad vgs  Vg2 Kokk- og servitørfag  +1  15 
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  Sandsli vgs  Vg1 Restaurant og matfag  -1  -15 
  Sandsli vgs  Vg2 Kokk- og servitørfag  -1  -15 
  Austrheim vgs  Vg1 Restaurant og matfag  +1  15 
  Rubbestadneset vgs Vg2 Maritime fag   +1  15 
  Stord vgs  Vg2 Kjøretøy    +1  15» 

 
Røysting: 
Borgen sitt forslag vedk. pkt. 14 vart vedteke med 8 røyster (R/H/FRP/V/MDG) 
Ljosland sitt forslag vedk. maritime fag vart samrøystes vedteke. 
Ljosland sine to forslag vedk. anleggsgartnarfaget og Langhaugen vgs vart samrøystes vedtekne. 
Ljosland sitt forslag til nytt pkt. 12 vart samrøystes vedteke. 
Fosse Andersen sitt framlegg vedk. Barne og ungdomsarbeiderfaget vart samrøystes vedteke. 
Fosse Andersen sitt forslag vedk. neste års klassesak vart samrøystes vedteke. 
Gadolin sitt forslag fall mot 8 røyster (H/FRP/V/MDG/R). 
Femoen sitt forslag vart vedteke med 8 røyster (H/FRP/V/MDG/R) 
Borgen sitt forslag vedk. pkt. 12 vart vedteke med 8 røyster (R/H/FRP/V/MDG). 
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke saman med dei vedtekne 
endringane. 
 
Forslag til innstilling 
 
Utval for opplæring og helse vedtek fylkesrådmannen si innstilling med følgjande endringar: 
 

  Årstad vgs  Vg1 Restaurant og matfag  +1  15 
  Årstad vgs  Vg2 Kokk- og servitørfag  +1  15 
  Sandsli vgs  Vg1 Restaurant og matfag  -1  -15 
  Sandsli vgs  Vg2 Kokk- og servitørfag  -1  -15 
  Austrheim vgs  Vg1 Restaurant og matfag  +1  15 
  Rubbestadneset vgs Vg2 Maritime fag   +1  15 
  Stord vgs  Vg2 Kjøretøy    +1  15 

 
Endring punkt 6: Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfaget vert ikkje oppretta ved Knarvik vgs. 
 
Nytt pkt. 12: OPHE ber om at det blir innhentet uttale fra fylkesmannen vedrørende lovligheten av 
«internasjonale klasser 

 
Administrasjonen tar kontakt med Fylkesmannen for å forhøre seg om de spørsmål som har blitt reist 
knyttet til Opplæringsloven. Utvalget ønsker å forsette med disse tilbudene og anser dette som en 
mulighet siden det er flere andre fylker med tilsvarende modell. Administrasjonen bes derfor om å 
komme med et forslag til hvordan en kan forsette med tilbudet med de eventuelle innvendinger som 
kommer fra Fylkesmannen. Administrasjonen bes også om å komme med et forslag til hvordan en kan 
lage et bedre tilbud til denne gruppa, også de som ikke vil eller kan gå i E-klassene eller HO-klassene 
for minoritetsspråklige.  
 
Pkt 14. strykes. 
 
OPHE viser til at Vg2 maritime fag skal fortsatt være søkbart tilbud ved Rubbestadneset. Dersom det 
vil være nok søknad til å fylle to klasser ber utvalget om at det blir opprettet to klasser også 
kommende skoleår». 

 
OPHE viser til at Vg2 maritime fag skal fortsatt være søkbart tilbud ved Rubbestadneset. Dersom det 
vil være nok søknad til å fylle to klasser ber utvalget om at det blir opprettet to klasser også 
kommende skoleår. 
 
OPHE ber om at det gjøres en særskilt vurdering av anleggsgartnerfaget frem mor neste års 
klassesak. 
 
OPHE viser til ønsket om å utvide tilbudet på Langhaugen med en ekstra parallell med musikk. 
Fylkesrådmannen bes utrede når en slik økning kan gjennomføres. 
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I neste års klassesak ynskjer OPHE eit vedlegg til saka som syner fordeling av utdanningsprogram og 
tal på parallellar på skulane». 

 
Protokollmerknad frå AP/SP/KRF/SV: 
 
«AP, KRF, SP og SV vil vurdere RM på Austrheim vgs særskilt frem mot fylkesutvalget.» 
 

PS 120/17 Klimaplanen sitt handlingsprogram 2018 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek Klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 slik det går fram av saka. 

 
2. Økonomisk ramme for klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 (klimabudsjettet) vert 

handsama i fylkesbudsjettet for 2017.  
 

3. Førebels fordeling av midlar frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på 
kostnadsoverslag og går fram av handlingsprogrammet. 
 

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre justeringar. 
 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 28.11.2017  
 
Representanten Rosalind Fosse sette fram følgjande endringsforslagi høve til fylkesrådmannen sitt 
forslag, pkt.1: 
 

«Side 137 Retningslinjer for planlegging, punkt 1. Kommuneplanen rettes fra skal til bør 
fastsetje senterstruktur i samsvar med regional plan. 

  Strategi C: Avgrense biltrafikken 
  

Tas ut 9. innføring av differenserte bompenger i og kring Bergen i høve:   
 rushtid  
 miljøutslipp  
 tal passasjerar i bilen 

Tas ut  10. Reduksjon i talet på offentlige og private langtids-parkeringsplasser i sentrale 
deler av Bergen  

  
  Side 138  Byvekstavtalen ( Miøjøløftet) 

 Gange og sykkel  
 Forlenging av trolleylinja  
 Utbygging av Bybane til Fyllingsdalen - Tas ut 

  
Side 145 Tas ut Tiltak 5.9 Miljødifferenserte bompenger. 

 
side 158 punkt 5.16 Diff bompenger: Nytt punkt: Elbiler, hydrogen biler og tyngre kjøretøy 
med elektromotor behandles på lik linje  som annen bilpark». 

 
Røysting 
Fosse sine endringsframlegg i høve til fylkesrådmannen si innstilling til pkt. 1 fall (første forslag fekk 6 
røyster (FRP/H/V), øvrige endringsforslag fekk FRP sine to røyster). 
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling punkt 1 vart vedteke med 13 røyster. 
Fylkesrådmannen sine forslag til pkt. 2, 3 og 4 vart samrøystes vedteke. 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek Klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 slik det går fram av saka. 

 
2. Økonomisk ramme for klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 (klimabudsjettet) vert 

handsama i fylkesbudsjettet for 2017.  
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3. Førebels fordeling av midlar frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på 

kostnadsoverslag og går fram av handlingsprogrammet. 
 

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre justeringar. 
 

PS 121/17 Ymse 

Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 28.11.2017  
 
YMSE 
 
Fylkestannlege Arne Åsan orienterte utvalet vedk. sak 111/17 (jfr. spørsmål i forrige møte)  –  Saka 
skal ut på høyring og kjem tilbake til politisk behandling etter høyringa. 
 
Utvalsleiar minna utvalet om dialogsamlinga 5.des. 
 
Dokument utdelt i møtet vedk. sak «Justering av tilbodsstruktur»: 
 
Brev frå Utdanningsforbundet og Norsk Lektorlags klubber ved Bergen katedralskole 
Uttale frå lærarane ved Stord vgs, yrkesfag, og dei ulike bilverkstadane i Sunnhordland 
Uttale frå Stord vgs v/rektor 
Uttale frå Årstad vgs v/rektor 
Uttale frå Simon Møgster Shipping AS v/HR Manager Henning Lystad 
Uttale frå Maritimt opplæringskontor Sør/Vest Norge 
Uttale frå tilsette v/Fyllingsdalen vgs 
 
Dokument utdelt i møtet vedk. sak om elevinspektørstillingar: 
 
Forslag frå Administrasjonsutvalet sitt møte 28.nov. 
 
 
Representanten Alexander Fosse Andersen sette fram følgjande førespurnad: 
 
«OPHE ynskjer å invitere Idrettscampus Bergen til eit utvalsmøte for å orientere om status og det 
vidare arbeidet deira.» 
 
FRÅSEGN til fylkestinget 
Utval for opplæring og helse er sterkt kritisk til at utvalet vert utvida med eit medlem. For å unngå 
partal i utvalet, og dermed moglegheita for likt stemmetal, bør utvalet ikkje utvidast. Dette er i tråd med 
den praksisen som er vanleg i styrer, komitear og utval, og bør også vera rådande praksis i Hordaland 
fylkeskommune.  


